



14th March 2012
08:30 - 10:30
Palais de l'Europe - PEu 1 - Europa 1

MED4.2

MED4.2 Financing the collection and treatment of industrial and urban wastewater in the Mediterranean

EMWIS/SEMIDE, Office National de l'Assainissement (ONAS)

The objective of this session is to analyze and discuss the best mechanisms for financing urban and industrial sanitation services. One of the important mechanisms consists in considering the cost recovery scheme for the overall sanitation cycle in order to have a clear picture of all the costs and to match them with the necessary financial resources: tax payer money, tariffs and fees, and international financial aid (Transfer) i.e. the 3Ts according to the terminology of the OECD. This approach aims at answering the question "Who pays what?". On the other hand, it will also be the occasion to discuss some emerging solutions such as: generating new revenues (reuse waste water & sludge, energy production) and payment for ecosystem (Eco-tax / environmental tax). After case studies presentations, the session will focus on debates to identify the best existing or emerging solutions for sustainable financing of the sanitation sector.

Speakers:

- Walter MAZZITTI - President (EMWIS)
- Monica SCATASTA - Deputy Economic Advisor (European Investment Bank (EIB))
- Néjib ABID - Chief of Central Management Dept (National Water Utility (ONAS), Tunisia)
- Hajiba BOURZIZA - Chief of Division (National Office for Potable Water (ONEP))
- Nadia ABDOU – Chairperson (Alexandria Water Company (AWCO))

TIME FOR SOLUTIONS



14 mars 2012
08:30 - 10:30
Palais de l'Europe - PEu 1 - Europa 1

MED4.2 Le financement de la collecte et du traitement des eaux usées urbaines et industrielles en Méditerranée

EMWIS/SEMIDE, Office National de l'Assainissement (ONAS)

L'objectif de cette session sera d'analyser et de discuter des meilleurs mécanismes pour le financement des services d'assainissement industriels et urbains. L'un des principaux mécanismes consiste à considérer le régime de recouvrement des coûts sur l'ensemble du cycle d'assainissement, afin d'avoir une idée précise de tous les coûts et de les mettre en correspondance avec les ressources financières nécessaires : (par ex. : les 3 T (Tarifs, Taxes et Transferts) selon la terminologie de l'OCDE). Cette approche entend répondre à la question suivante : " Qui paye quoi ? " Cette session sera également l'occasion de discuter des solutions émergentes, notamment : génération de nouveaux revenus (réutilisation des eaux usées et des boues, production d'énergie) et paiement pour l'écosystème (écotaxe / taxe environnementale). À la suite de la présentation d'études de cas, la présente session se concentrera sur des débats visant à identifier les solutions existantes ou émergentes pour le financement durable du secteur de l'assainissement.

Conférenciers:

- Walter MAZZITTI - Président (EMWIS)
- Monica SCATASTA - Deputy Economic Advisor (European Investment Bank (EIB))
- Néjib ABID - Chief of Central Management Dept (National Water Utility (ONAS), Tunisia)
- Hajiba BOURZIZA - Chief of Division (National Office for Potable Water (ONEP))
- Nadia ABDOU – Chairperson (Alexandria Water Company (AWCO))